
Referat af bestyrelsesmøde i Vesterlund Grundejerforening 9. april 2025 

 

Deltagere: Esben Sivesgaard, Hans Henrik Nørgaard, Jakob Sønderskov Weber, Stinne 

Fruelund og Malou Munkholm, suppleanter: Carsten Friis Fischer 

 

 

1. Siden sidst 

Ny affaldsordning i sommerhusområder 

Silkeborg Kommune har besluttet, at alle sommerhusområder i kommunen skal overgå til at 

have fælles affaldsøer, dvs. ingen affaldsbeholdere på de enkelte parceller. Det sker af hensyn 

til arbejdsmiljøet. Silkeborg Forsyning forventer, at den nye ordning indføres i Vesterlund i 

efteråret 2026. I foråret 2026 tager Forsyningen kontakt til os i grundejerforeningen for at 

drøfte, hvordan den nye ordning bedst implementeres i Vesterlund, herunder antallet af 

affaldsøer og deres placering. Affaldsbeholderne vil blive helt eller delvist nedgravet og 

finansieres af Silkeborg Kommune. Bestyrelsen forventer, at det bliver taget op på 

generalforsamlingen i 2026. https://silkeborg.dk/demokrati/hoeringer-og-

afgoerelser/detaljer?hid=603463AB-B5BF-4557-A736-C3C645FFE378 

For god ordens skyld bemærkes, at bestyrelsen ikke har været vidende om, at den nye ordning 

var på vej. Tværtimod fik vi før generalforsamlingen i 2024 – hvor en ny afskærmning af den 

fælles affaldsstation blev besluttet – oplyst, at der IKKE var planlagt nye affaldsordninger.  

 

Kommunen udarbejder nyt regulativ for Thorsø 

Kommunen er på vej med nyt regulativ for Thorsø. Vi har ikke fået oplyst det præcise indhold, 

men regulativet vil formodentligt have fokus på tilstrømning og afstrømning fra søen. Det kan 

også indeholde noget om broer samt om beskæring og bevoksning langs bredden. Det er 

kommunen der laver regulativet (det skal gøres med 10-15 års mellemrum). Processen 

forventes at tage 2-3 år. 

 

Grenindsamling 

Der er 30 tilmeldte, grenene bliver indhentet i uge 15. 

 

 

2. Kort status på foreningens indtægter og udgifter 

Indtægter og udgifter matcher stort set budgettet. Der er netop nu 114.000 kr. på opsparing 

og 24.000 kr. på driftskonto, det vil sige 138.000 kr. i alt.  

 

3. Hastighedsdæmpende foranstaltninger og vejvedligehold 

Som tidligere meddelt er politiet indstillet på at indføre hastighedsbegrænsning på 30 km/t i 

Vesterlund, men ikke uden hastighedsdæmpende foranstaltninger i form af bump, 

indsnævringer af vejen el.lign. Bestyrelsen har drøftet sagen igen og besluttet ikke at gå 

videre med sagen. For det første fordi hastighedsdæmpende foranstaltninger vil øge 

udfordringerne med at vedligeholde vejen betydeligt. For det andet fordi bump, 

vejindsnævringer o.lign. ikke vil pynte i Vesterlund. Og for det tredje fordi de 

hastighedsdæmpende foranstaltninger vil være en betydelig udgift for grundejerforeningen.  

 

4. Status på blind-vej-skilt  

Kommunen mener som udgangspunkt, at blind-vej-skiltet ved Fyrresvinget bør være 

tilstrækkeligt. Kommunen vil dog gerne komme ud og se på mulighederne for eventuelt at 

sætte et ekstra skilt op tættere på Vesterlund.  

 

  

https://silkeborg.dk/demokrati/hoeringer-og-afgoerelser/detaljer?hid=603463AB-B5BF-4557-A736-C3C645FFE378
https://silkeborg.dk/demokrati/hoeringer-og-afgoerelser/detaljer?hid=603463AB-B5BF-4557-A736-C3C645FFE378


5. Nyt skilt ved indgangen til Vesterlund 

Det nye skilt er nu lavet og ventes sat op i april/maj.  

 

 

 

6. Udbedring af søstien 

Bestyrelsen har fået et konkret tilbud fra en entreprenør, der kan lave en løsning i forhold til 

søstien. Det vil blive præsenteret som forslag med indstilling fra bestyrelsen på 

generalforsamlingen til sommer. 

 

7. Evt. 

Virklund fritidscenter bestilles til generalforsamlingen, 3. søndag i juli (den 20. juli 2025). Der 

bestilles til 80 personer. 

 

 

 

Næste møde, tirsdag den 3. juni 2025. 

 


